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mesi, kes saalis istuvad. Sel on 
oma võlu. Kui pakutakse kont-
serti Kuressaares, olen alati üri-
tanud selle võimaluse vastu 
võtta.

▶ Kas oled saanud tagasisidet 
ka saarlastelt, oma endistelt 
mängukaaslastelt või ema-isa 
lähedastelt seoses sinu edu-
sammude ja esinemistega?

Olen ikka. Eriti lapsepõlves 
kiideti mind nende sammude 
ja saavutuste eest. Minu vane-
matel oli piisavalt oidu, et mit-
te lasta mul selle peal kogu oma 
elu elada. Siiamaani on mul säi-
linud hoiak, et tegelen oma as-
jaga. Tore on kiita saada ja tore 
on saada ka kriitikat, millest õp-
pida. Aga siiski tean ainult 
mina, mida tahan teha ja kui-
das seda teha. Ma ei saa lasta 
end juhtida sellest ega ka mine-
vikust. Olen käinud Vatikanis, 
laulnud paavstile, paljud teevad 
sellest suure numbri, aga minu 
jaoks oli see lihtsalt äge mo-
ment mu elus. Hea mälestus, 
kuid see ei muutnud mind kui-
dagi kui inimest ega teinud 
mind uhkemaks. Säilitan ikka-

gi tagasihoidlikkuse. Käisin Va-
tikanis koos Arvo Pärdiga ja 
tema on väga tagasihoidlik, see 
dünaamika tõmbas mind kaa-
sa ja selline ellusuhtumine 
nagu Pärdil on väga tervislik.

▶ On sul veel eeskujusid?
On. Lapsest saadik kuulan 

ja vaatan Ain Angerit. Olen ala-
ti talle alt üles vaadanud. Meid 
ei ole tee veel kokku viinud, aga 
loodan, et see varsti juhtub. 
Eeskujuks oli kindlasti ka lah-
kunud dirigent Eri Klas.

▶ Aini juurde tagasi tulles, 
tema hakkas laulma 17-aasta-
selt ja sina alustasid 2–3-aas-
taselt, aga mõlemad olete kõr-
gel tasemel.

Eks see hääl on selline kee-
rukas instrument. Võid laulda 
väiksest peale, aga häälemur-
re võttis minul väikse sammu 
tagasi. See oli hea aeg tegeleda 
muude asjadega, näiteks diri-
geerimise ja viiuliga. Kui rää-
kida professionaalsest laulmi-
sest, siis minu õpingutee algas, 
kui olin 18 ja kolisin Londonis-
se. Kõik, mis toimus enne seda, 
oli selles mõttes veidike liht-
sam, et olin ikkagi laps ja sel-
lest said kõik aru. Mul oli seda 
kõike väga tore teha ja arene-
sin sellega koos. Seal ei olnud 
seost akadeemilisusega. Nüüd 
on seda infot minus rohkem. 
Aga kindlasti see aitas mind. 
Mul oli kujunenud küpsem 
arusaam ja teadmised teatri-
maailmast.

▶ Kas oli hirm ka, et pärast 
häälemurret hääl enam ei 
kanna või pole nii hea, et sel-
lega edasi minna?

Ei olnud hirmu. Mäletan 
hästi hetke, kui mul häälemur-
re hakkas. Olin kohkunud, sest 
just oli välja tulnud viimane 
plaat ja ees plaadiesitluskont-
serdid, mis kõik pidid selle tõt-
tu ära jääma, aga rohkem hir-
mu seal ei olnud. Kui õigesti 
mäletan, siis see moment oli 
vana-aasta õhtul Kuressaares 
Laurentiuse kirikus. See oli 
hetk, kui tuli esimest korda. 
Palju aega ei läinud, kui olin 
juba hommikul ärgates jäme-
da häälega. Aga see ei teinud 
mind kuidagi kurvemaks.

▶ Saad sa endale vahel luba-
da väljasõite loodusesse?

Mulle väga meeldib sõita 
mööda Eestit ja eriti tore, kui 
see sõit jõuab ka Saaremaale. 
Mulle meeldib matkata. Eestis 
on nii geniaalne RMK matka-
radade võrgustik. See on nii 
lihtsaks tehtud, et ei ole mingit 
vabandust, miks mitte minna 
vabal päeval loodusesse ja nau-
tida kõiki neid veekogusid ja 
metsi, mis meil Eestis on. Sa-
mamoodi meeldib mulle väga 
kalal käia ja see on ka omamoo-
di matkamine. Ilusa jõekalda 
pealt tihti kala ei saa, tuleb lii-
kuda looduslikesse kohtadesse.

▶ Kui sa peaksid mõnele oma 
Londoni tuttavale soovitama 
kohta Saaremaal, oskaksid sa 

talle öelda, kus on erilised ko-
had?

Mulle on Sõrve südamelähe-
dane koht, seal on juured ning 
kogu sel poolsaarel on palju 
näha ja vaadata. Loomulikult 
ka Kuressaare. Mina hakkasin 
seda väärtustama, kui mul pol-
nud kusagilt enam võtta liiva ja 
rannakive, sest mujal maailmas 
on rannad nii ilusaks tehtud, et 
natuke kole hakkab. Liiva ja ve-
tikaid pole, tekib looduskauge 
tunne. Eestis ja Saaremaal on 
kõik need väärtused olemas ja 
need tuleb taasavastada.

▶ Kas mõnikord tekib ka sel-
line meeleolu, et lihtsalt ta-
haks laulda?

Jah, minu armsad kolleegid 
ja perekond on seda tunda saa-
nud. Ma ümisen ka kodust töö-
le tulles. Mõnikord saan huvi-
tavaid pilke, aga ma ei saa ilma. 
Muidugi hommikul esimese as-
jana, kui silmad avan, siis kohe 
mitte. Ikka päeva peale hakkab 
see masin tööle ja tulevad iga-
sugused viisid meelde.

▶ Laulmine on su loomulik 
vajadus?

Jaa, kui laulmine muutub 
minu jaoks ainult proovideks 
ja esinemisteks, siis see enam 
ei toida mind nii palju. See 
tõesti on vajadus. Kui ma enam 
ei saa laulmiseta, siis lihtsalt 
hakkan laulma. 

▶ Saaremaa on kuulus oma 
ooperipäevade ja laulupidude 
poolest. Oled nendest ka osa 
võtnud?

Jah. Mäletan, et käisime igal 
suvel kuulamas ja nautimas 
suurt ooperikunsti. Selline kul-
tuur tuli kohale kätte. See oli 
tõesti väga inspireeriv väikese 
poisi jaoks. Mind on alati köit-
nud ka lavatagune pool, et mis 
seal toimub, mida publik ei 
näe. Kui ma väikese poisina 
laulsin teatris, siis on mul mee-
les hetked, mis olid lava taga, 
kus midagi põnevat juhtus. Aga 
jah, Saaremaal oleme käinud 
palju etendustel ja kontsertidel 

ning olen ise ka saanud mõni-
kord neis kaasa teha.

▶ Oled sa tähele pannud, et 
saarlased on teistmoodi?

Nad ei virise. Kui virisevad, 
siis hästi vaikselt ja teevad ikka 
töö ära. Ma arvan, et see on 
väga positiivne külg ka minu 
juures – teen oma töö ära. Mul-
le see meeldib ja mulle meel-
dib, kui ka teised seda natuke 
harrastavad. 

▶ Kui palju sul on tahtmist ja 
aega Saaremaale sõita?

Tahe on igal hetkel. See ei 
ole ainult vabal hetkel. Selline 
külgetõmme on kogu aeg ja nii 
palju, kui mul vähegi aega on, 
üritan selle lühikese reisi ette 
võtta. Mulle meeldib seal käia 
ja olla igal aastaajal.

▶ Sild. Kas see oleks abimees 
või kardad, et see võib mere-
taguse maa ära rikkuda?

Ausalt öeldes pole minul sil-
last mingit kasu saada. Olen 
harjunud sellega, et lähen 
praami peale ja võtan sealt ise-
gi hot dogi, aga teine asi on kau-
baveoga. Ma ei oska midagi ar-
vata ja ei mõtle selle peale. Võib 
nii- või teisipidi. Mis iganes va-
likud tehakse, tehakse kindlas-
ti inimeste huve silmas pida-
des.

▶ Aga Saaremaa asjad ja uu-
dised lähevad sulle korda?

Eks ikka jõuavad minuni ka 
saare uudised. Mu vanemad 
käivad seal üha tihedamini ja 
kuulen neilt üht-teist. Samuti 
sirvin Saarte Häält, et näha, 
mis seal täpsemalt toimub. Mil-
lal iganes ma sõidan, siis üldi-
selt autos kuulan oma muusi-
kat. Traditsiooniks on aga saa-
nud, et kohe, kui lähen praa-
milt maha, keeran Kadi raadio 
peale. See on soe tunne ja proo-
vin olla nii palju kursis, kui siit 
linnamelu vahelt saab olla.

▶ Kui tõenäoline on, et sa sel-
le Tallinna melu seest võiksid 
siirduda Saare- või Muhu-
maale vaikust ja rahu nauti-
ma nii, et otsid seal endale pe-
sakese? 

Jah, ma olen pigem selline 
vaikuse ja rahu inimene küll. 
See võib tunduda väga ilus 
unistus, kunagi ei tea, kuhu elu 
viib, ja sellepärast ma ei anna 
lubadusi. Praegu veel tuleviku-
teed ei silluta, pigem kulgen 
sellega kaasa ja teen seda, mida 
ma armastan.

Ooperilaulja Heldur Harry Põlda: Kuressaares saan end välja lülitada

. Sise- ja välisvoodrilaudu
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. Ehituslikku saematerjali

Asume aadressil:
Ringtee 12, Kuressaare

Avatud:
E-R 8-17; L 10-14

Tel 453 8709; mob 5340 0245
www.ehituspuit.ee

Lugupeetud ehitaja!
Saare Ehituspuit 

müüb:

Anna endast teada hiljemalt 10.06 tel 52 99 107, 
info@javicar.ee või tule kohale Kuressaare, Pikk tn 62H

Javicari laualadu 
PAKUB SUVEKS TÖÖD 

tublile noormehele

OSTAME JA RENDIME PÕLLUMAAD
PAKUME PARIMAT HINDA!

Compakt Kinnisvara kontor
Kuressaare Kohtu 1, tel 45 45 000

Täpsemat infot leiab Saaremaa valla kodulehelt: www.saaremaavald.ee/hanked.

Saaremaa Vallavalitsus 
annab teada, et välja on kuulutatud riigihanked 

LUMETÕRJETÖÖDELE:
Lumetõrje Saaremaa vallas, I osa

Leisi, Mustjala,
Kihelkonna piirkondades

Hanke tähtaeg 11.06 kell 10.00.
Hanke viitenumber 236537

Lumetõrje Saaremaa vallas, II osa
Kaarma, Pihtla, Pöide, Valjala, 
Salme, Torgu piirkondades
Hanke tähtaeg 21.06 kell 10.00. 
Hanke viitenumber 236864

SAARLASED EI VIRISE: 
Heldur Harry Põlda arust 
saarlased ei virise. Kui  
virisevadki, siis hästi  
vaikselt ja teevad ikka 
oma töö ära. Tema tööks 
on laulda ja seda tööd  
ta armastab. FACEBOOK

“Mul ei ole 
sugugi ainult 
muusikalised 
mälestused, olen 
ka normaalne 
inimene olnud.”

Heldur Harry Põlda (Tony) ja 
Hanna-Liina Võsa (Maria)  
lavastuses “West Side Story”.
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